
                                       P R O T O K Ó Ł nr XXXI/17                  

 

                                    z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 30 sierpnia  2017 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Lasowicach 

Wielkich. 

 

                                    W oparciu o listę obecności, która stanowi załącznik do protokołu  

z sesji stwierdza się, że posiedzenie Rady ma moc prawną /kworum /, gdyż na ustawową 

liczbę radnych15, obecnych na sesji było 13 radnych. 

Nieobecni na sesji są niżej wymieniony radni : 

Prochota Marek - usprawiedliwiony 

Jurczyk Beata     - usprawiedliwiona 

Kisiel Piotr  - do momentu I punktu obrad   

Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder otworzył sesję, przywitał wszystkich 

radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej liście 

obecności stanowiącej załącznik do protokołu z sesji. Poinformował o nieobecności na sesji 

Wójta Gminy Daniela Gagat. Wójt uczestniczy na odbywającym się spotkaniu w Starostwie 

Powiatowym.  

Przewodniczący Rady przedstawił  następujący  porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad /kworum /. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

4. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres kwiecień – 

czerwiec 2017 r. 

7. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie 

 Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 23.08.2017 r. 

 Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 

29.08.2017 r. 

 Budżetu i Finansów z dnia 21.08.2017 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w Opolu zmieniającego zarządzenie w sprawie 

ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu przyrody „ Kamieniec „ 

11. Pytania, wnioski, interpelacje. 

12. Dyskusja. 

13. Odpowiedzi. 

14. Zamknięcie sesji. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Przewodniczący Rady 

przeprowadza głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad przedstawionego jak wyżej  w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 12 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 12 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

I. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 
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Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w sprawozdania, będąc przy głosie zapytał. 

Dlaczego na stronie bip Urzędu Gminy brak jest  aktualnych zarządzeń Wójta Gminy , strona 

internetowa jest w przebudowie brak jest dostępu do zakładki „ informacje dla radnych „ stąd 

protokół z ostatniej sesji przesłano radnym w materiałach na dzisiejszą sesję. Proszę o 

spowodowanie umieszczenia na stronie Urzędu Gminy zakładki „ informacje dla radnych „ 

aby radni mogli korzystać z przekazywanych dla nich informacji. 

Chciałem sprawdzić zarządzenie Wójta Gminy Nr 286/17 dot. wprowadzenia zmiany do 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy. Czego dotyczy ta zmiana zapytał 

Przewodniczący Rady ?  

Odpowiedzi udzielał Z-ca Wójta Gminy Krzysztof Lech. Nie wiem czego dotyczy ta zmiana 

dodał Zastępca Wójta.  

Na salę obrad przybył radny Kisiel Piotr zwiększając stan radnych do 13. 

Głos Zabrał Sekretarz Gminy Joachim Smolnik informując, że zarządzenie to dotyczy 

dodatkowego stanowiska elektryka. 

Radny Barcz N. – sadzę ,że teraz będzie dobrze czytana ustawa w sprawie oświetlenia ulic i 

placów gminnych. Zwiększenie nadzoru nad sprawami oświetlenia ulicznego na terenie 

gminy było również zgłaszane przez Komisję Rewizyjną. 

Przewodniczący Rady Gminy – stanowisko to powinno również opracowywać dokumentację 

na budowę sieci oświetlenia ulicznego bo pochłania to duże koszty. 

Z-ca Wójta Gminy dodał ,że zmiany wprowadzone Zarządzeniem do Regulaminu 

Organizacyjnego Urzędu Gminy dotyczą także spraw przejętych przez Pana Piotrka w 

związku z przejściem na emeryturę pracownika Urzędu. Następnie przekazał niżej 

wymienione informacje : 

- udział w spotkaniu w Związku Gmin Śląska Opolskiego gościem którego był Prezes   

   Zarządu Głównego Związku Nauczycielstwa Polskiego Pan Sławomir Broniarz, 

- udział w spotkaniu w Starostwie w sprawie aplikacji dla Starostwa w zakresie kultury,    

  umieszczone tam zostaną informacje wszystkich gmin , koszt przypadający na każdą gminę  

  to kwota 1000 zł. , przekażemy z naszej gminy dane z prezentacji ZGSP Lasowic Wielkich i   

  Chocianowic dotyczącej najciekawszych miejsc na terenie gminy.  

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do sprawozdania. 

 

II. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

Radni otrzymali odpowiedzi do w/w spraw na piśmie w materiałach na sesję. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w tematu. 

Będąc przy głosie Przewodniczący Rady zasygnalizował , iż do tematu przedłożonych 

kalkulacji dot. gospodarowania odpadami wrócimy jak przybędzie na sesję Wójt Gminy zaś 

wykaz lamp oświetlenia ulicznego jest do pobrania w Referacie Gospodarki Komunalnej. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do złożonej odpowiedzi. 

 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w temacie poprawek do protokołu . Radni nie 

wnieśli poprawek , przyjmują protokół bez uwag co potwierdzono przeprowadzonym 

głosowaniem w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15 obecnych na sesji było 13 

radnych, którzy głosowali:  

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 
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IV. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres kwiecień 

– czerwiec 2017 r. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przesłanego w materiałach na sesję w/w sprawozdania. 

Będąc przy głosie zapytał dlaczego nie została wykonana uchwała dotycząca Statutów 

sołectw ? 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, który nawiązał do rozmowy telefonicznej przeprowadzonej z 

Wydziałem Prawnym Wojewody Opolskiego przekazując ,że zostaną nam przesłane na 

piśmie uwagi formalno prawne dotyczące tej uchwały, wycofaliśmy z ogłoszenia uchwałę i 

po dziś dzień nie ma pisma w tej sprawie. 

Radny Barcz N. – Wojewoda jest również organem , którego obowiązują przepisy jest to 

bezczynność organu. Radca Prawny podpisał uchwałę i odpowiada za stronę formalno 

prawną, skąd te błędy dodał radny. 

Przewodniczący Rady – wyjaśnić etap realizacji uchwały. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do złożonego sprawozdania stanowiącego załącznik 

do protokołu z sesji. 

 

V. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie 

 Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 23.08.2017 r. 

 Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 

29.08.2017 r. 

 Budżetu i Finansów z dnia 21.08.2017 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przewodniczącym w/w komisji. 

Komunalno – Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego radnemu Piotrowi Kisiel który 

odczytał protokół z posiedzenia komisji z dnia 23.08.2017 r. stanowiący załącznik do 

protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radny Barcz N. – prowadzono luźną dyskusję w temacie umieszczania progów 

zwalniających, czego efektem są również pęknięcia na budynkach, informować mieszkańców 

w tym temacie dodał radny. 

Dlaczego odrzucono wniosek gminy o dotację do drogi transportu rolnego w Chudobie ? 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że zostały zmniejszone środki finansowe na ten cel 

oraz niska punktacja wniosku na co gmina nie ma wpływu.  

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej radnej Gabrieli Świerc która 

odczytała protokół z posiedzenia komisji z dnia 29.08.2017 r. stanowiący załącznik do 

protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Prowadzono krótką dyskusję - wymianę zdań w sprawie dowozu dzieci do szkół, remontu w 

Przedszkolu w Lasowicach Wielkich w której brali udział radni Prochota G., Bierawski D. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Budżetu i Finansów radnemu Bernardowi Widera który odczytał protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 21.08.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Na salę obrad przybył Wójt Gminy Daniel Gagat, któremu Przewodniczący Rady udzielił 

głosu. Zabierając głos Wójt przedstawił informacje ze spotkania w Starostwie którego 

tematem był wniosek dot. strategii niskoemisyjnej w skład której wchodzą Parkingi P+R w 

Jasieniu i Lasowicach Wielkich. 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w sprawie przedłożonych kalkulacji 

kosztów dot. gospodarowania odpadami. Będąc przy głosie Przewodniczący Rady odniósł się 
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do nieścisłości naniesionych w tabelach dot. kalkulacji kosztów związanych z odpadami. 

Wójt na bieżąco analizując dane z tabeli nie zaprzeczył przedstawionym nieścisłościom przez 

Przewodniczącego Rady. 

Następnie Wójt przedstawił koszty związane z odpadami oraz propozycję podwyższenia opłat 

za śmieci o 1 zł od osoby przy rozszerzeniu podziału gospodarstw domowych na 4, 5 , 6 i 

więcej osobowe. 

Prowadzono dyskusję – wymianę zdań wśród radnych w temacie gospodarki odpadami 

komunalnymi , ewentualnej podwyżki za śmieci , sposobu na urealnienie opłat za śmieci. 

Radny Barcz. N. zawnioskował , aby właściciel każdego gospodarstwa domowego złożył 

oświadczenie o ilości zamieszkałych osób w tym gospodarstwie , dane te pozwolą na rzetelne 

zweryfikowanie opłat. Należałoby „ skończyć z prezentami „ dla tych którzy byli pominięci 

do tej pory w opłatach za śmieci czego efektem jest przedłożenie przez Wójta Gminy 

propozycji rozszerzenia podziału gospodarstw domowych do nowych opłat. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie wznawia się obrady. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy , który poinformował , że jesteśmy w 

posiadaniu wykazu osób zamieszkałych w danym gospodarstwie domowym zweryfikowanym 

przez sołtysów wsi. 

Radna Prochota G. – informuję że na rachunkach za śmieci jest błąd w kodzie kreskowym i 

nie da się ich skasować.  

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi. 

 

VI. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

VII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Opolu zmieniającego zarządzenie w 

sprawie ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu przyrody „ Kamieniec „ 

 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 
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Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

IX. Pytania, wnioski, interpelacje. Dyskusja .Odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia wniosku radnego  

Barcz N. w sprawie złożenia oświadczenie o ilości zamieszkałych osób w gospodarstwie 

domowym przez jego właściciela w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, 

obecnych na sesji było 13 radnych , którzy głosowali : 

Za - 4  , przeciw – 7 , wstrzyma. – 2 

Następnie zaapelował o ponowne zweryfikowanie posiadanych już wykazów gospodarstw 

domowych oraz przeanalizować wliczenie opłaty za dzierżawę kubłów na śmieci przez ich 

użytkowników do opłaty za wywóz kubłów. 

Radna Woźny W. – kiedy nastąpi ostateczny termin zakończenia usytuowania tablic 

informacyjnych w danych wsiach. 

Głos zabrał Z-ca Wójta Gminy , który poinformował iż sołtysi ciągle donoszą nowe 

informacje które mają być umieszczone na tych tablicach i tak wydłuża się termin ich 

zakończenia. 

- Co z tym zwisającym kablem telefonicznym w Chocianowicach, gdzie rolnicy i inni 

użytkownicy dróg nie potrafią pod nim przejeżdżać, temat ten był już zgłaszany na sesji Rady 

Gminy dodała radna. 

Wójt odpowiedział, że wystąpiliśmy z pisemną interwencją do właścicieli tych linii 

telefonicznych , czekamy na ich odpowiedź. Zwisające linie telefoniczne są w większości 

wsiach na terenie gminy, ponowimy interwencję. 

Radny Kisiel P. – zwracam się o ponowne przeanalizowanie utworzenia przy Urzędzie Gminy 

„ Zakładu Komunalnego” , którego celem byłoby nie tylko koszenie placów gminnych , ale 

również obsługa PSZOK-u itd. Duża ilość środków finansowych z funduszy sołeckich jest 

przeznaczana na koszenie przy obiektach gminnych dla firm zewnętrznych. Przedstawić 

informację na przykładzie sąsiednich gmin , które posiadają już takie zakłady. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił pisma , które wpłynęły do Rady Gminy :   

 Związku Gmin Śląska Opolskiego z dnia 19 lipca 2017 r. w sprawie manifestacji dot. 

zmiany granic Gmin Dąbrowa, Dobrzeń Wielki, Komprachcice i Prószków, 

 Urzędu Gminy z dnia 19.06.2017 r. znak: GN.6822.27.2017.JS w sprawie 

nieodpłatnego przejęcia działki w Lasowicach Małych – do wiadomości, 

 Urzędu Gminy z dnia 17.08.2017 r. znak: GK 7021.55.2017 w sprawie podjęcia 

decyzji związanej z realizacją zaleceń komisji weryfikującej boisko sportowe w 

Gronowicach , - skierowano na Komisję Budżetu i Finansów, 

 Urzędu Gminy z dnia 30.08.2017 r. znak GM.7146.62.2017 w sprawie umorzenia 

zaległości czynszowych Panu Klaudiuszowi Szolc za najem lokalu w Lasowicach 

Małych w zamian za odpłatne przeniesienie własności sklepu spożywczego w 

Lasowicach Wielkich.   

W/w pisma stanowią załączniki do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady odniósł się do pisma Pana Klaudiusza Szolc dot. umorzeń zaległości 

czynszowych wyrażając swoją negatywną opinię do tej sprawy, nie płacąc do tej pory ,dalej 

chce dzierżawić sklep po przejęciu go przez gminę. Skąd wiadomo , że będzie płacił ? Gmina 

przeprowadziła już remont schodów w budynku w którym jest prowadzona działalność 

gospodarcza przez tego Pana. Jak długo można komuś „ robić prezenty „ co stwierdzono 

również przy opłatach za śmieci. Pismo to kieruję na Komisję Budżetu i Finansów i myślę , 

że komisja dogłębnie zweryfikuje tą sprawę.  

Głos zabrał Wójt Gminy który oznajmił , że swego czasu zobowiązaliście mnie do 

przedłożenia programu naprawczego dla tego Pana więc go przedłożyłem. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się do radnego i sołtysa wsi Lasowic Małych Dariusza Pikor z 

pytaniem ile odbywa się spotkań w ciągu roku w byłym Domu Kultury dla mieszkańców 

gdzie przedsiębiorca prowadzi swoją działalność? Radny odpowiedział około 6 spotkań. 

Wójt Gminy zwrócił się do radnych ze sprawą budowy chodnika w Chudobie przy drodze 

krajowej. Temat ten był już rozpatrywany, gmina miała współfinansować budowę chodnika. 

Czy mogę potwierdzić to współfinansowanie gdyż Zarząd Dróg Krajowych zwrócił się z tym 

tematem. Po przeprowadzonej dyskusji – wymianie zdań w tej sprawie Rada Gminy akceptuje 

podjęcie tej decyzji. 

Radna Prochota G. - wystąpić z pismem do Starostwa Powiatowego w Kluczborku z 

zapytaniem : czy przy drodze powiatowej w Jasieniu ul. Zwycięstwa istnieje techniczna 

możliwość wykonania chodnika ; czy ewentualne zadanie jest już zaplanowane na przyszłe 

lata ? 

 

X. Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr XXXI/192/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

2. Uchwała Nr XXXI/193/17 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017.  

3. Uchwała Nr XXXI/194/17 w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Opolu zmieniającego zarządzenie w 

sprawie ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu przyrody „ Kamieniec „ . 

 

Na tym posiedzenie sesji zakończono. Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia sesji. Sesja 

odbyła się w godzinach od 14:00 do 16:30  . 

 

 

 

                   Protokołowała                                                   Przewodniczący  

                                                                                                 Rady Gminy 

                     Edyta Barcz                                                       

                       Inspektor                                                        Rajmund Kinder 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


